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Letní prázdniny utíkají jako spla-šení koně a neúprosný čas od-krajuje všem školákům den po dni ze zasloužených dnů odpo-činku. Léto se představilo kromě poměrně chladných nocí i sérií horkých dnů, kdy nás vysoká re-lativní vlhkost nenechala skoro dýchat, prudkými lijáky, po kte-rých se však vzduch nevyčistil a pokračující dusno úlevu od hor-ka nepřineslo. Těch příjemně teplých nocí bylo opravdu jen pár a tak my, dříve narození, vzpomínáme s nostalgií na poča-sí, které panovalo, když jsme si sami užívali prázdnin.  Při tom vzpomínání se mi vybaví čistá, blankytně modrá obloha, lehký vánek, který chladil naše těla oděná jen do kraťasů, bo-hatě rozkvetlé louky s množ-stvím orchidejovitých vstavačů, které dnes již volně kvetoucí ne-spatříme… Ale hlavně: nepříjem-né dusno bylo pouze před bouř-kou, která přinesla liják a po které se výrazně ochladilo, vzduch se pročistil a dýchalo se jedna báseň… Je až neuvěřitelné, jak se v prů-běhu jedné generace klima v na-šich zeměpisných šířkách změni-lo. Zimní metrové, či ještě vyšší sněhové závěje, dlouho zamrzlé rybníky, na kterých jsme každou volnou chvilku proháněli puk, zimní prosluněné dny, kdy sně-hové vločky ve sluneční záři jis-křily jako miliony drahokamů, rozseté po zasněžených pláních, vyzývajících svou bělostnou čis-totou k výletu na lyžích… to všechno mi dnes připadá jenom jako krásný sen. Namísto toho nás téměř každou zimu čekají  sněhové přeháňky, střídající se s dešťovými, místo sněhové peři-ny bláto, rybníky zamrzlé pár dnů (pokud vůbec) a poté již pro hokej nepoužitelné, na lyže je třeba vyrazit do vyšších poloh, abychom neodřeli skluznice… Ve stínu různých a různorodých hypotéz klimatologů, meteorolo-gů a nejvyšších kapacit dalších vědních oborů, spjatých s příro-dou, si obyčejný laik o tom, co se s přírodou kolem nás děje, udělá svůj názor jen těžko. Vět-šina odborných informací, udá-vaných za zdokumentovaná fak-ta, jsou pro nás čtením téměř hororovým. Příroda a s ní i klima na naší zeměkouli se podle nich mění stále rychlejším tempem a představy o celkovém dopadu těchto změn na život lidí, v hori-zontu sta nebo snad jen několi-ka desítek let, rozhodně nepatří do červené knihovny. Tak nás, laiky, napadá, že člo-věk, který přírodu už dlouhá léta poškozuje se nakonec od ní po právu dočká „plodů své práce…“ Vok 

Z a m y š l e n í 

Naše malebná a pro zrak i duši pří-větivá krajina pod Šumavou a Čes-kým lesem je bohatě obdarována také přečetnými vzácnými památ-kami nejrůznějších stavebních slo-hů z průběhu celé naší historie umění! V době vrcholného, a už plně rozvi-nutého baroka, se v naší krajině znenáhla objevil mimořádně nada-ný a pilný italský architekt, původ-ně jen „pouhý“ mistr zedník, tesař a stavební polír - Mark Antonio Gil-metti (čti ‚Zilmety‘), pocházející ze severoitalského města Commo (čti ‚Komo‘), kterého nepochybně do tehdejšího Ronšperka přivedl ne-smírně pro umění (všeho druhu) zapálený místní hrabě Matyáš Bo-humír Wunschwitz, který v mládí hodně cestoval. Na samém začátku roku 1683 jsem objevil tohoto sku-tečného mistra stavitelského umění dvakrát jako svědka při svatbě a křtu významným tehdejším pobě-žovickým občanům… A 16. ledna 1686 se v našich Poběžovicích do-konce žení s mladičkou „Barbarou,“ dcerkou zámožného místního řez-níka a člena městské rady Johanna Špinnerla (česky ‚Pavoučka‘) a jeho 

manželky Alžběty. Manželům Gil-mettovým se nejspíše v Ronšperku také narodily první dítky, z nichž naživu zůstal jedině Adam (1688 - 1720), pozdější klatovský felčar, tj. lékař bez dokončeného vysokoškol-ského vzdělání. V Ronšperku jistě zanechal mladý Ital četnější plody svého neobyčejného nadání a píle, z nichž mnohé, zejména ve XX. století „odnesl čas...“ Stopy stavitelské tvorby M. A. G. bychom našli v Horšovském Týně, zřejmě také v Mlýnci u Postřekova, kde je dodnes zachovalá „Zenefel-sojc kaple,“ ale také i v Domažli-cích (měšťanské domy). Větší část života a pilné tvoření našeho „počeštělého Itala“ mají značně těsnou spojitost s Klatovami a je-jich širokým okolím, zejména s Nýrskem! V Klatovech bez oddechu pracoval zvláště pro jezuitský řád, ale také pro zámožné klatovské měšťany. Sám se stal klatovským měšťaněm už 13. března 1698, do-konce se šlechtickým titulem ‚de Gawersak‘. Mezi Gilmettiho nejcen-nější stavby vůbec patří na štěstí dodnes stojící i když v době tak-zvané „totality“ značně poškozený 

Česko-Bavorský poutní chrám sv. Anny na Tanna-berku, blízko Kdyně a Všerub. Ani v Gilmettiho době, už značně vysoký věk mezi šedesátkou a se-dmdesátkou ne-dovolil Gilmetti-mu umělecky zahálet - pracoval stále na svém ži-votním díle, významném klatov-ském „studentském kostele“ (bratří Dominikánů) i při opravě  zámečku v šumavském Čachrově. V plné práci a s hlavou naplněnou dalšími uměleckými tvůrčími plány náhle zemřel (mrtvicí) právě v Ča-chrově - 3. září 1730, a tam je rov-něž pochován. Před desítkami let jsem ve Stodě  u mých přátel Vacků, (rodičů dáv-no zemřelého hudebního umělce - violisty Jendy V.), obdivoval tři ne-velké ale barvité obrazy krajin se znamením M. A. G. - prý díla Gil-mettiho, nalezená v chotěšovském klášteře. Kam se pak poděla ne-vím…  Mgr. Jan Prokop Holý, Hostouň 

Pátek 15.8.2014 SCÉNA „U HASIČÁRNY“ 19:30 DOA ROCK – rock-rock („bigbítová“ kapela ze Kdyně) 21:00 TELEFON ROCK – rock („bigbítová“ kapela) 00:30 Morus -- metal (kapela z Po-běžovic) LOUKA ZA OD PIVOŇKA  21:00 – Disco párty pod širým ne-bem II. (Dj Beruška) KINO POBĚŽOVICE 18:00 – Vernisáž výst. Jiří Pelikán 20:00 – Divadelní Pelikán (vzpomínkový večer u příležitosti 65. výročí založení souboru). 
 

Sobota 16.8.2014 SILNÝ KAFE – Louka za OD Pi-voňka závod horských kol, start 50 km trasy v 11:00 hod., start 25 km trasy v 11:30 hod. Propozice/přihlášky: www.mtb-silnykafe.cz. Od 18:00 hod.: dj´s NOISY PIONE-ERS crew - quest a žánry: break beat, haus, elektro, dubstep, drum 'n bass. PANEVROPSKÝ PŮLMARATON - náměstí Míru 11:00 – 16:00 Kulturní akce 12:00 Doběh závodníků do cíle. Kino Poběžovice 14:00 – 18:00 Výstava Jiří Pelikán. SCÉNA „U HASIČÁRNY“ 14:00 Plzenští heligonkáři  - lidová hudba (k tanci i poslechu) 17:00 Doctor Victor – rocková ka-

pela z Prahy) 18:30 Swing Melody Ostrov – swing (malý jazzový orchestr) 21:00 New Age of Smokie - glam rock (revival skupiny Smokie) 23:30 Agnes rock revival band – rock (revival českých kapel). SCÉNA „NÁDVOŘÍ MKIS“ 11:00 Vysoká tráva -- bluegrass (kapela z Horšovského Týna)  17:00 Dolejšáci -- country beat  (hity od 60. let až po současnost) 21:00 Gipsy P & D -- romská kap. TENIS 09:00 Pouťový debl  -- turnaj ve čtyřhře. VOLEJBAL 13:00 Turnaj smíšených družstev. FOTBAL 14:00 zápas Boca tým 16:00 Poběžovice A – Rychlé Šípy. TERASA POD RADNICÍ 14:00 – 19:00 Výstava králíků a drůbeže. Zámek a MKIS prostory 11:00 – 18:00 Výstavy obrazů a fo-tografií. Kino Poběžovice 14:00 – 18:00 Výstava Jiří Pelikán. Pole za Hesti 14:00 – 17:00 Pouťové předvádění modelů letadel. AKCE PRO DĚTI náměstí Míru 10:00 Sportovní hry pro děti. prostranství před zámkem 11:00 Výtvarná dílna - výroba ke-ramiky, malování. Zámecký park Dětský zábavný vojenský tábor. 

 

Neděle 17.8.2014 SCÉNA „U HASIČÁRNY“ 15:00 V3SKA -- ska – reggae (Ska kapela ze Stoda) 16:30 1st. Choice – neo-rock (rocková kapela z Prahy) 18:00 Dirty Blondes – punk rock´n´roll (pražská kapela) 19:30 Palice – rock (rock z Plzně) 21:30 AC/DC Bon Scott memorial Band – hard rock (revival AC/DC) 23:00 RAMMSTERN – A Tribute to RAMMSTEIN – metal (revival kape-ly Rammstein). SCÉNA „NÁDVOŘÍ MKIS“  13:00 Grenzland -Blaskapelle Di-etersdorf – dechová hudba 16:00 Chodovarka -- dechová hud. 20:00 Domažličanka -- dech. hud. TERASA POD RADNICÍ 08:00 – 15:00 Výstava dom. zvíř. VOLEJBAL 10:00 – Utkání generací (muži). Zámek a MKIS prostory 11:00 – 18:00 Výstavy obrazů a fo-tografií. Zámecký park Dětský zábavný vojenský tábor. Kino Poběžovice 14:00 – 18:00 Výstava Jiří Pelikán. KOSTEL NANEBEVZETÍ PANNY MARIE 09:30 Mše svatá. Doprovodné akce Pouťové atrakce (Spojenecké ná-městí), Aquazorbing (školní hřiště),  stánkový prodej. Podrobnosti  jsou na plakátech 



 

   Výběr z usnesení 106. jednání RM Poběžovice, ze dne 23.6.2014 �� RM doporučuje Základní škole Poběžovice, Masarykova 282, Poběžovice, ukončit Smlouvu o sdruže-ných dodávkách zemního plynu, uzavřenou s firmou RWE Energie s.r.o., Praha 10. �� RM doporučuje Mateřské škole Poběžovice, Drahotínská 86, Poběžovice, ukončit Smlouvu o sdruže-ných dodávkách zemního plynu, uzavřenou s firmou RWE Energie s.r.o., Praha 10. �� RM doporučuje Základní škole Poběžovice, Masarykova 282, Poběžovice, uzavřít Smlouvu o optima-lizaci nákladů na dodávku zemního plynu a telekomunikačních služeb s firmou B4F Czech Republic, Praha 4. �� RM doporučuje Mateřské škole Poběžovice, Drahotínská 86, uzavřít Smlouvu o optimalizaci nákladů na dodávku zemního plynu a telekomunikačních služeb s firmou B4F Czech Republic, s.r.o., Praha 4. �� RM bere na vědomí cenovou kalkulaci na rekonstrukci kotelny v bytovém domě č.p. 146 v Krátké ulici, nutnou pro instalaci poloautomatického kotle splňujícího emisní limity podle nové legislativy, znějící na částku 104.258,30 Kč bez DPH. �� RM bere na vědomí položkový rozpočet Kamenictví Procházka Luboš, Srbice 60, 345 43 Koloveč na stavbu další části kolumbária na místním hřbitově, za celkovou cenu 63.680.-Kč vč. DPH a ukládá správci hřbitova, pí. Blahníkové, zajistit výstavbu. �� RM souhlasí se zakoupením nové plastové skluzavky pro dětské hřiště v Šitboři, která je vlivem předchozího užívání poškozená a nebezpečná. �� RM souhlasí s poskytnutím plochy na terase pod MěÚ Poběžovice v době Poběžovických pouťových slavností 2014 Českému svazu chovatelů, s poskytnutím poháru pro nejlepší zvíře výstavy a do čestného představenstva jmenuje zástupcem města místostarostu p. Pavla Veseláka.  �� RM bere na vědomí žádost pí. Hany Martínkové, K Šafránce 505/11, Praha 9 o koupi části pozemku p.č. 789/1 v k.ú. Šitboř o výměře cca 250 m2 s tím, že o případném prodeji bude rozhodnuto po schválení územního plánu pro část Šitboř. �� RM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemena, předloženou firmou RWE GasNet, s.r.o., 401 17 Ústí n. Labem, Klíšská 940, spočívající v uloženém plynárenském zařízení na městských pozemcích p.č. 664/52, 664/246, 664/251, 664/253, 664/266, 664/267, 664/272, 664/274, 1559/2, vše v k.ú. Poběžovice, s jednorázovou úhradou ve výši 500.-Kč bez DPH a pověřuje starostu jejím podpisem. �� RM bere na vědomí výsledky monitoringu skládky Sedlec, zpracovaného firmou GEKON, s.r.o., Plzeň s tím, že poslední naměřené hodnoty znečištění spodních vod odpovídají několikaletým průměrným hodnotám a nedochází k jejich zvyšování. �� RM bere na vědomí rozhodnutí Krajského úřadu Plzeňského kraje, Odboru bezpečnosti a krizového řízení, kterým je na mzdové výdaje jednotky dobrovolných hasičů obce (JSDHO) poskytnuta dotace z rozpočtu Plzeňského kraje ve výši 120.000.-Kč. �� RM schvaluje přijetí finanční dotace z rozpočtu Plzeňského kraje do rozpočtu města Po-běžovice ve výši 30.000.-Kč, v rámci dotačního programu „Podpora jednotek sboru dob-rovolných hasičů obcí Plzeňského kraje v roce 2014,“ na akceschopnost a mzdové výda-je. 
Výběr z usnesení 107. jednání RM Poběžovice, ze dne 14.7.2014 �� RM souhlasí s poskytnutím slevy na nájemném ve výši 666.-Kč nájemníkovi v bytu č. 1 v bytovém domě č.p. 89 v Mariánské ulici v Poběžovicích, kde došlo k pronesení stropu koupelny a je nutné, aby byl do doby konečné opravy podepřen vzpěrami. �� RM ukládá starostovi zajistit provedení statického posouzení propustku pod místní komu-nikací v Sezemíně, na základě které bude možno k němu osadit dopravní značky omezují-cí přípustnou tonáž projíždějících vozidel. �� RM ukládá starostovi svolat jednání zástupců města s vedením firmy PETRA Hodonín, která provádí pro Lesy ČR těžbu a odvoz dřevní hmoty po městských komunikacích v Sezemíně. �� RM ukládá starostovi svolat jednání se zástupci firmy COLAS CZ, a.s., za účelem dohod-nutí způsobu nakládky kameniva do vagónů s ohledem k zachování volného průchodu k nádraží ČD. �� RM schvaluje výměnu radiátoru v bytě pí. Hany Duffkové, Masarykova č.p. 202 s tím, že bude instalován výkonnější, třípanelový radiátor a ukládá správci bytového fondu zajistit výměnu. �� RM schvaluje nákup stavitelných lavic do dvou tříd Základní školy v Poběžovicích, v rámci schváleného rozpočtu s tím, že dodávkou bude pověřena firma Křovina, se kterou má škola dobré zkušenosti, nábytek je kompatibilní s dosud užívaným nábytkem a firma nabízí za 32 kompletů lavic se stoly nejvýhodnější cenu (120.608.-Kč). �� RM schvaluje nákup výtvarného materiálu Mateřské škole v Poběžovicích na příští rok, v rámci schváleného rozpočtu, za cenu 21.155.-Kč. �� RM souhlasí s uzavřením smlouvy o sdružených službách dodávky plynu mezi Základní školou Poběžovice a firmou CARBOUNION KOMODITY, s.r.o., se sídlem Václavské náměs-tí 846/1, 110 00 Praha 1 - Nové Město. �� RM souhlasí s uzavřením smlouvy o sdružených službách dodávky plynu mezi Mateřskou školou Poběžovice a firmou CARBOUNION KOMODITY, s.r.o., se sídlem Václavské náměs-tí 846/1, 110 00 Praha 1 - Nové Město. �� RM schvaluje smlouvu o optimalizaci nákladů s firmou B4F Czech Republic s.r.o., Praha, za roční cenu 5.800.-Kč bez DPH a pověřuje starostu jejím podpisem. �� RM doporučuje Zastupitelstvu města Poběžovice schválit částku 17.000.-Kč, jako finanční dar na účast judistky Jaroslavy Záhořové na Mistrovství světa veteránů, které se usku-teční v září 2014 ve španělském městě Malaga. 
Výběr z usnesení 30. jednání ZM Poběžovice, ze dne 26.6.2014 �� ZM bere na vědomí informaci o hospodaření města k 31.5.2014 s příjmy ve výši +16.222.756,44 Kč (po konsolidaci +14.572.024,44 Kč), výdaji ve výši -15.744.179,36 Kč (po konsolidaci -14.093.447,36 Kč) a financováním ve výši -478.577,08 Kč, přičemž závazky města k 31.5.2014 činily  -1.700.094,33 Kč (po lhůtě splatnosti -114.261,00 Kč) a pohledávky města k 31.5.2014 činily +3.963.682,99 Kč  (po lhůtě splatnosti +735.094,97 Kč). �� ZM schvaluje Účetní závěrku Města Poběžovice, se sídlem náměstí Míru 47, 345 22 Poběžovice, IČ 00253669 za rok 2013 a konstatuje, že nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla v rozsahu předložených podkladů v souladu s §4 vyhlášky č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky.“ �� ZM bere na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření ÚSC Poběžovice, IČ: 00253669 za rok 2013 s výhradami uvedenými v této zprávě a pověřuje RM úpravou vnitřní směrnice, která stanoví podmínky pro provádění veřejnosprávní kontroly. �� ZM schvaluje Závěrečný účet města Poběžovice za rok 2013, včetně Zprávy o výsledku přezkou-mání hospodaření ÚSC Poběžovice, IČ: 00253669 za rok 2013 s výhradami uvedenými v této zprávě.  �� ZM ukládá starostovi města odeslat ve lhůtě 15 dnů písemnou zprávu o přijatých opatřeních k nápravě chyb a nedostatků uvedených ve Zprávě o výsledku přezkoumání hospodaření ÚSC Poběžovice, IČ: 00253669 za rok 2013. �� ZM schvaluje Strategický plán sociálního začleňování v Poběžovicích na léta 2014-2016. �� ZM projednalo připravený podnět k přezkoumání rozhodnutí o krácení finančních prostředků dotace na projekt „Modernizace a výstavba MŠ Poběžovice za účelem uplatnění principu rovných příležitostí“ (reg. č. CZ 1.1.14/2.5.00/05.01696), adresovaný předsedovi Regionální rady regionu soudržnosti Jihozápad a schvaluje jeho podání.  

 

Panorama  
u d á l o s t í 

Pracovníci Služeb města Poběžovice do-končili stavební část rekonstrukce kaple svatého Prokopa při cestě do Otova. Stavba v současnosti má i osazenou stře-chu, kterou vyrobila firma Střechy ZAKO, Poběžovice a čeká na pokrytí taškami. 

Následně pracovníci služeb začali s pří-pravou obnovy kapličky v zámecké zdi naproti čerpací stanici, kde zatím pouze skopali omítku a práce přerušili, aby vy-čkali na upřesnění konečného vzhledu pracovníky MěÚ Domažlice, Kanceláře starosty, Úseku památkové péče. 

Ostatní pracovníci služeb se věnovali ne-přetržitému sekání trávy, která po vydat-ných deštích opět začala růst rychleji. Stihli posekat hřbitov, celé město i někte-ré části Poběžovic (okolní obce). 

Ve středu 17.7.2014 byly zahájeny práce na rekonstrukci sociálního zařízení v míst-ním kině, kde je třeba kompletně předě-lat příčky, podlahy, vodoinstalaci, elektro-instalaci a vše nově obložit dlažbou a ob-klady. Úkolu se ujala staňkovská firma RENOVUM, ale termín do poběžovické pouti 2014 se zdá být, vzhledem k rozsa-hu prací, velmi, velmi krátký… 

V MKIS finišují přípravy na Poběžovické pouťové slavnosti 2014.  



 

Poběžovice:  
srpen: 13.8., 27.8., 
září: 10.9., 24.9. 
Ostatní obce:  
srpen: 12.8., 26.8., 
září: 9.9., 25.9. 

4. července 1914 přináší 27. číslo Posla od Čerchova - jako ostatně všechny tehdejší listy - zprávu o atentátu na arcivévodu Františka Ferdinanda d Este. Za necelý měsíc po sarajevském útoku byla vyhlá-šena mobilizace se známým provo-láním Mým národům a vzápětí byl na stránkách domažlických novin zveřejněn sbírkový fond na právě započatou válku a zároveň ozná-mena první válečná opatření ve městě. Byla úspěšně zřizována prv-ní sanitní zařízení, organizovány sbírky Červeného kříže, zahájeny kurzy dobrovolných ošetřovatelek. Město se připravovalo na přijetí prvních raněných ze srbského bo-jiště, kteří byli krátce na to, v polo-vině září, umístěni v  vojenském la-zaretu, v tehdejší dívčí škole, kde bylo instalováno 300 lůžek. Noviny všeobecně psaly proraskousky a s oficiálním optimismem, ovšem již tehdy smíšeným s úzkostí o osud mobilizovaných krajanů. Hospodářská situace prvních váleč-ných týdnů ještě dovolovala po-měrně hojné dary raněným i zási-lek prádla, potravin a jiných potřeb pro frontu, aniž bylo zázemí mate-riálně citelněji postiženo. O to tísni-věji působí vyhlášky o nových a nových odvodech branců, stoupají-cím počtu raněných a oznámení padlých, zveřejňované od prvních dnů války. Mimořádnost situace paradoxně připomínají nejen pro-pagandisticky a často nevěrohodně  podávané příběhy udatenství, ale i 

první bílá místa cenzurovaných stránek. Druhý válečný rok signalizoval na mnoha řádcích nastupující váleč-nou nouzi nejen informacemi o po-čátcích drahoty v Praze, ale již pří-mo o hrozící bídě v Domažlicích a okolí. Zprávy o svévolném zdražování nedostat-kových potravin před-znamenávají vstup jedné z mnoha stin-ných stránek válečné demoralizace. Již v únoru jsou první nou-zová opatření velmi opatrně uváděna pod rouškou dietních a úsporných pokynů pro domácnosti, ale za několik týdnů ovšem už obyvatel-stvo dostává první chlebenky, zahajující později tak drastický přídělový systém. Nešlo jen o po-traviny. Rekvizice kovů je opět zdánlivě nenápadně nazývána dob-rovolnou válečnou sbírkou vlaste-necký apel „zlato za železo,“ připo-mínající stejné sběratelské úsilí z dob protinapoleonských válek měl tehdy získat drahé kovy rovněž „dobrovolným způsobem.“ Květen roku patnáctého však naopak již zcela nepokrytě ukázal po necelém roce války skutečný stav společen-ské atmosféry zákazem tanečních zábav a umocnil jej upozorněním 

na nebezpečí udání, charakterizují-cí souběžně se vzrůstající hmotnou nouzí i rozšiřující se morální úpa-dek. V pátém měsíci patnáctého roku bylo zdraženo pivo a nabízen místo nedostatkového cukru jako náhražka cukerin. Nic dobrého nevěštil zatím ani soupis zvonů; je-jich odejímání mělo brzy následovati. Tradiční plzeňské po-sádky 35. pluku a 7. zeměbraneckého plu-ku byly redislokovány. Sedmí landveráci byli přesunuti do severo-českého Rumburka - proto bylo tolik kraja-nů mezi účastníky i postiženými známé rumburské vzpoury. Infanterie byla pře-místěna až do jihoma-ďarského Stoličního Bělehradu (Székesfe-hervár). Obě formace opustily pl-zeňská kasárna v květnu 1915. Tisk byl s děsivou pravidelností za-plňován zprávami o padlých a zaja-tých, o tragických odezvách v rodi-nách. O persekuci státními úřady svědčí upozornění o revizi školních knihoven, o zákazech používání tri-kolory i na barevných pohlednicích, nátěrech pokladniček a koloritu písma, stejně jako prodej mapek  Čech, Moravy a Slezka. Tyto infor-mace uzavírají rok 1915 společně se zveřejněním dalších náhražko-

vých receptů, tentokráte na pivo z kukuřice a upozorněním na nové lístky na mouku a chléb.  Třetí rok konfliktu se objevilo na stránkách tisku oznámení o nyní již povinném odevzdání zlatých a stří-brných předmětů, pokud ještě po domácnostech zbyly. J. Š. Baarem připomenutá dusná atmosféra válečných let, jak ji čte-náři znají z Hrnčené báby, má svoji obdobu v případu zatčení Jakuba Kapice, majitele tkalcovny v Mlýnci u Postřekova, který byl zajištěn 7. února, za blíže neurčené výroky. O strachu z opozice a odporu proti vládě vůbec svědčí první zmínka o zahraničním odboji, otištěná jako pamflet pod titulem „V cizích služ-bách“ v poslu od Čerchova 1. dub-na 1916, kde je obviňován T. G. Masaryk, poslanec Dürich a další z podvratné činnosti. Článek končí: „S Masarykem a jinými agenty čtyřdohody nemá a nemůže mít český národ nic společného.“ Vzá-pětí nato se jiný článek odvolává na negativní reakci amerických krajanů na Masarykovu zahraniční politickou činnost. Přes přezíravé ujišťování o loyalitě však cenzura šla do takových malicherných po-drobností, že zabavovala i plakáty a pohlednice s motivem Řípu, opět s trikolorou a dokonce s obrazem matky s dítětem od Alfonse Muchy.  Dokončení příště. PhDr. J. Vogeltanz   

Pěšák  
Rakouska-
Uherska, 

srpen 
1914. 

V sobotu 28. června 2014 se trenérka a závodnice Jaroslava Záhořová z oddílu Judo club Do-mažlice, dříve dlouho působící v Poběžovicích, zúčastnila Mistrovství Evropy veteránů v judu, které se po delší době konalo u nás v České republice a to v Praze. Jájina byla výborně fyzicky i psychicky připra-vena, na šampionátu bojovala skvěle (podlehla jen jedné soupeř-ce z Rumunska) a vybojovala nád-hernou stříbrnou medaili. V neděli 29. června 2014 Jájina startovala jako členka družstva žen Masters za Českou republiku a dvě-ma vítěznými zápasy pomohla družstvu k získání zlata a titulu "Mistryně Evropy družstev žen" ju-do kategorie 40-49 let. Jájina do Domažlic z Mistrovství Evropy přiváží dvě medaile - STŘÍ-BRO I ZLATO !!! Nutno připome-nout, že již má ve své sbírce bron-zovou medaili z Mistrovství Evropy 2006 a 2008 takže má nyní sbírku medailí kompletní.  GRATULUJEME !!! 

PODĚKOVÁNÍ 
  Děkuji tímto všem, kteří se podíleli na hledání mého syna, obzvláště pak příslušníkům OO Policie ČR v Poběžovicích.    Miroslav Kabourek Šitboř 

Podnikatelský plán III. – popis podnikatelské příležitosti  
PhDr. Leona Kupčíková Velmi důležitou část podnikatelského plánu tvoří kvalitně zpracovaný popis podnikatelské příležitosti, a to zejmé-na v případech, kdy chceme žádat o úvěr v bance či hledáme vhodného investora. Tato část je má přesvědčit, že přicházíme v „pravý čas“ s tím správným nápadem. Ukázat, že se dokážeme na trhu uplatnit, protože máme nějaký nový neotřelý nápad či jsme našli na trhu prostor, který můžeme vyplnit svými službami či výrobky. V rámci popisu podnikatelské příležitosti se zaměříme zejména na: 1. popis produktu (výrobku nebo služby); 2. konkurenční výhodu produktu; 3. užitek produktu pro zákazníka. Popis produktu musí obsahovat fyzický vzhled i technické parametry. Zaměříme se na vlastnosti a užitek výrob-ku. Rovněž je dobré uvést, zda se jedná o výrobek zcela nový nebo o výrobek, který je na trhu již nabízen.  Při uvádění technických charakteristik je vhodné se vyhnout méně známým odborným termínům a pokusit se vyjadřovat se tak, aby výkladu porozuměl i běžný zákazník. Podrobnější technické informace můžeme uvést v příloze. Pokud nabízíme službu, uvedeme, v čem spočívá a jak funguje. Je nutno objasnit, jak bude tato služba poskytována a která zařízení nebo jaké vybavení vyžaduje. Dalším krokem je popis konkurenční výhody. V této části musíme dokázat, že jsme lepší než konkurenti, že při-cházíme s lepší nabídkou pro zákazníka, zajímavější koncepcí, profesionálnějším servisem atd. V podnikání platí: „za vším hledej zákazníka“. To znamená, že je také nutné znát dobře naše potenciální zákaz-níky a důvody, proč by měli zákazníci nakupovat u nás.  Je třeba zdůraznit, jaký prospěch plyne z naší nabídky pro zákazníky. Z výše uvedených důvodů je vhodné věnovat této kapitole podnikatelského plánu velkou pozornost.  

Petice odeslány 
  Do Městského úřadu v Poběžovicích byly v polovině července doručeny dvě petice občanů, ve kterých jsou projeveny nesouhlasy s plánovaným omezením nebo úpravami spojů na železničních tratích Poběžovice - Staňkov a Domažlice - Planá u ML. Na peticích vyjádřila svůj zamítavý postoj k těmto změnám téměř tisí-covka občanů svými podpisy. Další tři zamítavé postoje vyjádřili formou e-mailu a dva písemnou formou. Všechny tyto podklady byly okopíro-vány a zaslány Krajskému úřadu PK, Odboru dopravy a firmě POVED, s.r.o., Plzeň, která pro Plzeňský kraj mimo jiné připravuje jízdní řády.  Vok  

Dne 22.7.2014 začali pracovníci Správy a údržby silnic Plzeňského kraje s lokálními opravami krajské komunikace a to od mostu přes Pi-voňku, kolem kostela, za obchodní dům Pivoňka a některé části Masary-kovy ulice. Původní vyznačení míst, určených k opravě, bylo na zásah starosty města rozšířeno o další úse-ky, ale vzhledem k vyčleněnému, hodně omezenému rozpočtu Plzeň-ského kraje na tuto akci, není možné provést opravu ucelenějších úseků a jedná se jen o vyspravení aktuálně nejhorších míst. Byl odmítnut i návrh starosty na finanční participaci města v případě rozsáhlejší opravy s tím, že Plzeňský kraj nepřijímá cizí investice do svých komunikací.             Vok 
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Tradičně v měsíci červenci, letos to bylo v sobotu dvanáctého, přijelo z mnoha míst republiky několik set bývalých pohraničníků k Vám, do Poběžovic, aby zavzpomínali na svá léta služby na státní hranici. Vyprá-vění a vzpomínek bylo hodně. Osobně jsem zavzpomínal na léta své základní služby v letech 1949-1951 v Poběžovicích, Hostouni n.Š., a Újezdě sv. kříže. Na léta, jak nás tehdy přijali tehdejší obyvatelé zmí-něných míst, např. v Hostouni jsme tehdy my, mladí vojáci, vybudovali 

snad první pionýrskou klubovnu na Poběžovicku či Domažlicku. Tu jsme místním pionýrů předali 1. ledna 1951. Spolupracovali jsme i s místními skupinami Českosloven-ského svazu mládeže. Mezi nás často zavítali funkcionáři národních výborů, JZD, funkcionáři KSČ. Pro mnohé z nás, kteří jsme žili ve vět-ších městech (já např. v Mladé Bo-leslavi), to byly zajímavé informace, jak se tehdy rozvíjel život občanů v příhraničí. Škoda, že vedle význam-ných občanů Poběžovic nejsou 

vzpomínána jejich jména a jejich obětavá činnost v prvních pováleč-ných letech. Rádi jsme si poslechli hudební vy-stoupení bratrů Hradeckých, slova předsedy Národní rady Klubu čes-kého pohraničí, Karla Jandy, po-slance PČR Karla Šídlo a dalších hostů.  A i přes naše stará (nebo starší) léta jsme si i zatančili při hudbě Malé české muziky. Naše poděkování za uspořádání to-hoto přátelského setkání patří Miro-slavu Macháčkovi a všem dalším, kteří se o to zasloužili. A co dodat? Těšíme na setkání v příštím roce, v roce, kdy budeme vzpomínat 70 let od osvobození Československa.  František Kovanda, Praha. 

   Dne 30.7.2014 uplynuly 4 smutné roky, kdy nás  navždy opustil pan 
Antonín Johánek 

z Poběžovic.    
 
     Stále vzpomínají manželka a děti s rodinami. 

ZO Českého svazu  chovatelů Poběžovice a Hostouň vás srdečně zvou na  3. chovatelskou  výstavu při příležitosti Poběžovických pouťo-vých slavností 2014 ve dnech 16.8.-17.8.2014. 
  Na terase pod MěÚ bude otevřeno:  

v sobotu 16.8.2014 od 14.00 
do 18.00 hod.,  

v neděli 17.8.2014 od 8.00 
do 14.00 hod. Vyhodnocení proběhne  v neděli ve 14.00 hodin. Návštěvníky čeká bohatá tombola! 

Veřejný pořádek je to, co vypovídá o občanech jednotlivých lokalit směrem k veřejnosti, nejvíce. Od-hlédneme-li, jak vypadá příroda za naší západní hranicí, kde má každý pozemek již léta své vlastníky, kteří cítí povinnost se péčí o něj prezen-tovat veřejnosti a jak hodně za tím pokulháváme u nás, najdeme i další aspekty veřejného pořádku.  Myslím tím dokola omílané volné pobíhání psů a zakládání nových černých skládek. To jsou věci, ve 

kterých bychom mohli snadno srov-nat krok se „západním standar-dem,“ stačil by jen dostatek vůle a zodpovědnosti. A přesto se město stále potýká s volně pobíhajícími psy, za které si jejich držitelé jaksi zodpovědnost nepřipouští stejně, jako za sběr výkalů při jejich venče-ní. V Poběžovicích má každý občan možnost zbavit se svých odpadů „legální“ cestou, ale přesto nachází-me nové černé skládky, jejichž li-kvidace jde z našich kapes. Proč? 


